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تریبون         

سرمایه گذاری ۱۲۰ میلیارد دلاری برای افزایش 
تولید نفت و گاز تا پایان برنامه هفتم

وزی��ر نفت ب��ا تأکید ب��ر اینکه در 
مجموع ۱۲۰ میلیارد دلار برای رسیدن 
ب��ه اهداف کمّ��ی برنامه هفتم توس��عه 
درافزای��ش ظرفیت تولید نف��ت و گاز 
نیاز اس��ت، گفت: در اج��رای طرح های 
توسعه ای باید به این نکته توجه کرد که 

افزون بر افزایش ظرفیت باید از افت تولید نفت و گاز نیز جلوگیری شود.
به گزارش شانا، محس��ن پاک نژاد در نشست شورای معاونان وزیر نفت 
با حضور محمدرضا عارف، معاون اول رئیس جمهوری اسلامی ایران با اشاره 
به اینکه از وزارت نفت به عنوان پیش��ران اقتصادی کشور یاد می شود، اظهار 
کرد: در دوران اخیر هم که موضوع محدودیت های اقتصادی مطرح اس��ت و 
از آن به عن��وان جنگ اقتصادی یاد می کنیم، صنعت نفت در خط مقدم این 

جنگ اقتصادی قرار دارد.  
وی با بیان اینکه نمی شود در خط مقدم جنگ اقتصادی بود و به عنوان 
پیش��ران توس��عه اقتصادی عمل کرد، اما از حمایت و پشتیبانی تمام ارکان 
حاکمی��ت برخ��وردار نبود، ادامه داد: در چند ماهی ک��ه از آغاز به کار دولت 
چهاردهم می گذرد، حمایت مؤثر و دلگرم کننده رئیس جمهوری، معاون اول 
رئیس جمه��وری و همه ارکان دولت کمک مؤثری ب��وده تا صنعت نفت در 

کوتاه مدت بتواند اهداف چشمگیری را رقم بزند.
 پوشش یک نقیصه بزرگ پشت لغت زیبای »ناترازی«

وزیر نفت با بیان اینکه نخستین چالش صنعت نفت در دولت جدید، مدیریت 
س��وخت زمستانی بود، گفت: اصطلاحی به نام »ناترازی انرژی« در کشور رایج 
شده که ترجیح می دهم از آن به عنوان کمبود انرژی یاد کنم، زیرا ناترازی لغت 

زیبایی است که برای پوشاندن یک نقیصه بزرگ استفاده می کنیم.
پاک ن��ژاد تصری��ح کرد: با وجود اینک��ه به اذعان تمام دس��ت اندرکاران 
این بخش، در ابتدای دولت ش��رایط ذخایر س��وخت مایع به ویژه نیروگاه ها 
نامطل��وب بود، اما به لطف خدا و همت همکاران ما در صنعت نفت به جایی 
رسیدیم که خیالمان تا حد زیادی راحت شده است و امیدواریم تا پایان سال 

را با همین شرایط خوب پشت  سر بگذاریم.  
وی با اش��اره به اینکه عملکرد صنعت نفت در دولت چهاردهم به لحاظ 
کمی، کیفی و عملکردی س��تودنی اس��ت و از همه همکارانم برای رسیدن 
به این اهداف تش��کر می کنم، گفت: در این چند ماه که از دولت چهاردهم 
می گذرد، روزانه ۶۰ هزار بش��که به ظرفیت تولید نفت خام  و  ۳۰ میلیون 

مترمکعب به ظرفیت تولید گاز خام کشور افزوده شده است.
 افزایش تولید گاز از میدان های »دی« و »خانگیران«

وزیر نفت با بیان اینکه بخشی از این افزایش تولید نفت و گاز در کشور 
با ابتکارات عملیاتی و بخش��ی نیز با توس��عه های ابتکاری محقق شده است، 
تأکید کرد: برای نمونه در چند روز گذش��ته چن��د حلقه از چاه های میدان 
گازی »دی« در اس��تان فارس به بهره برداری رس��یده است. در این شرایط 
س��خت که کمب��ود گاز داریم، دس��تیابی به ظرفیت تولی��د ۳ تا ۴ میلیون 

مترمکعب در روز تولید گاز خام در مرکز کشور ارزشمند است.

خبــر

ارائه ۱۰۰ بسته سرمایه گذاری به بخش خصوصی 
برای افزایش تولید نفت و گاز

مدیرعامل ش��رکت ملی نفت ایران 
با اش��اره به اینکه پنج طرح نفتی آماده 
 بهره ب��رداری اس��ت، گف��ت: همچنین

 ۱۰۰ بسته سرمایه گذاری در صنعت نفت 
در هفته های آینده با حضور وزیر نفت در 
س��میناری به بخش خصوصی داخلی و 

خارجی ارائه می شود و زمینه ساز افزایش تولید نفت و گاز در کشور است.
به گزارش ش��انا، حمید بورد در نشس��ت ش��ورای معاونان وزیر نفت با 
حضور محمدرضا عارف، معاون اول رئیس جمهوری با اشاره به تعهد وزارت 
نفت برای افزایش ۲۵۰ هزار بشکه ای ظرفیت تولید نفت ایران تا پایان امسال 
اظهار کرد: در این زمینه گام های مهمی برداش��ته شده است و تا پایان سال 

به این افزایش تولید دست خواهیم یافت.
وی با بیان اینکه افزایش تولید نفت در چهار ماه اخیر به همت همکاران 
صنعت نفت در شرکت های زیرمجموعه شرکت ملی نفت ایران به دست آمده 
است، ادامه داد: با توجه به اقدام های انجام شده، توسعه میدان نفتی خشت در 
جنوب اس��تان فارس عملیاتی شد، همچنین دومین چاه میدان گازی »دی« 

نیز به مدار آمد و چاه سوم این میدان تا چند روز دیگر تولیدی می شود.
 رکوردشکنی پی درپی تولید گاز ایران

مع��اون وزیر نفت  تأکید کرد: دولت چهاردهم چهار مرتبه رکورد تولید 
گاز را شکسته است و توانستیم یک میلیارد و ۱۰۴ میلیون مترمکعب تولید 
گاز در یک روز داش��ته باش��یم تا مش��کلی برای تأمین گاز ش��بکه به وجود 

نیاید.
بورد با اشاره به لزوم مصرف بهینه انرژی در کشور گفت: رعایت نکردن 
مصرف منصفانه گاز ما را گرفتار کرده، زیرا تصمیم گیری دقیق در این حوزه 

نشده است.
وی تصریح کرد: ۱۰۰ بس��ته سرمایه گذاری در صنعت نفت آماده است 
که در هفته های آینده با حضور وزیر نفت در س��میناری به بخش خصوصی 
داخل��ی و خارجی ارائه می ش��ود و زمینه س��از افزایش تولی��د نفت و گاز در 

کشور می شود.
 ضرورت کاهش زمان بررسی قراردادهای نفتی در هیات تطبیق

مدیرعام��ل ش��رکت ملی نف��ت ایران یکی از مش��کلات ب��رای اجرای 
قرارداده��ای نفتی را طولانی ش��دن بررس��ی قرارداده��ا در هیئت تطبیق 
اعلام کرد و افزود: با رئیس س��ازمان برنامه و بودجه جلس��ه ای داشتیم تا با 

هماهنگی، زمان بررسی به ۶ ماه برسد.
ب��ورد ادامه داد: اعضای هیئت تطبیق قراردادها، چند وزیر هس��تند که 
بررس��ی می کنند قراردادها با قوانین تطبیق داش��ته باشد. در حالی که این 

بررسی می تواند در صنعت نفت و با حضور نمایندگان وزرا انجام شود.  
وی با اش��اره به اینکه پنج طرح نفتی آماده راه اندازی اس��ت، گفت: این 
طرح ها شامل ایستگاه تقویت فشار وراوی، کارخانه بزرگ ۱۱۰ هزار بشکه ای 
نمک زدایی متمرکز اهواز، س��ی تپ )واحد فرآورش مرکزی میدان آزادگان(، 

تزریق گاز گچساران و جمع آوری گازهای همراه رگ سفید می شود.

قدردانی معاون اول رئیس جمهوری از کارکنان نفت؛

 عملکرد درخشان وزارت نفت در ۵ ماه 
نخست دولت

معاون اول رئیس جمهوری ب��ا قدردانی از عملکرد 
درخش��ان وزارت نفت برای افزایش تولید در پنج ماهه 
ابتدای��ی دول��ت چهاردهم گفت: با وجود مش��کلات و 
معضلات این پیش��رفت ها ممکن ش��د که صمیمانه از 

شما تشکر می کنم.
به گزارش ش��انا به نقل از پایگاه خبری معاون اول 
رئیس جمهوری، محمدرضا عارف در نشس��ت ش��ورای 
معاون��ان وزیر نف��ت در محل ای��ن وزارتخان��ه بعد از 
ش��نیدن گزارش وزیر و معاونان وزارت نفت، با تبریک 
»اعیاد رجبیه« اظه��ار کرد:  گفت وگوهایمان با مدیران 
وزارتخانه ها و دستگاه ها را از وزارت نفت شروع کردیم، 
چرا که معتقدیم وزارت نفت از مهم ترین دس��تگاه های 
دولتی  اس��ت که  در کمتر از پنج ماه، با وجود مشکلات 
فراوان��ی که در ماه های نخس��ت تش��کیل ه��ر دولتی 

به وجود می آید، عملکرد درخشانی داشته است.
وی با بیان آنکه نگاه »دولت وفاق ملی« به معاونان 
وزارتخانه ه��ا، همان نگاهی اس��ت که ب��ه وزیر داریم، 
تصریح کرد: معتقدیم معاونان در بخش خودشان، همان 
اختیارات و مسئولیت های وزیر را دارند و مجموعه این 

بخش هاست که وزارتخانه را تشکیل می دهد.
 مسئولیت مش�ترک برای حل مشکلات 

مشترک
معاون اول رئیس جمهوری با اشاره به موفقیت های 
وزارت نف��ت در افزایش تولید نف��ت، گاز، فرآورده های 
نفتی و تحویل سوخت مایع به نیروگاه ها افزود: با وجود 
مش��کلات و معضلاتی که در این مسیر وجود داشت با 
تلاش های صورت گرفته، این پیشرفت ها ممکن شد که 

صمیمانه از شما تشکر می کنم.
عارف با انتقاد از بخش��ی نگری و ناهماهنگی هایی 
که س��بب ایج��اد مش��کلاتی مانند نات��رازی انرژی  در 
گذش��ته شده است، بیان کرد: بخشی نگری سبب شده 
تا هرکس��ی تنها به حل مش��کلات بخش خودش و آن 
هم در زمانی که خودش وزیر و مدیر است فکر کند و  به 

آینده، ایجاد همگرایی و انسجام بی توجه باشد.
 وی ب��ا بی��ان اینکه در دول��ت چهاردهم به دنبال 
آن هستیم که »مسئولیت مشترک برای حل مشکلات 
مشترک« را تقویت و ماندگار کنیم تا هر وزیر و مسئول 
هر دستگاهی، خودش را فقط مسئول آن دستگاه نداند 
تا بتوانیم ناترازی های انرژی را با همکاری و مسئولیت 

مش��ترک تمامی وزارتخانه ها و دس��تگاه ها حل کنیم، 
تصریح کرد: در حل مسئله ناترازی انرژی، سهم وزارت 
نفت بس��یار بالا اس��ت. امروز با تلاش های وزیر نفت و 
زیرمجموعه ه��ای وزارت نفت، ای��ن ناترازی ها تا حدود 

زیادی  در حال رفع  شدن است.
 به سازمان بهینه سازی کمک کنید

مع��اون اول رئیس جمه��وری با اش��اره ب��ه اینکه 
»بهینه س��ازی«، بحثی بس��یار جدی در حوزه ناترازی 
انرژی اس��ت، گفت: با توجه به نظر قانونگذار، قرار است 
فعالیت های بهینه س��ازی در »سازمان بهینه سازی« که 
زیر نظر رئیس جمهوری اس��ت و اختیارات لازم را دارد، 
متمرکز ش��ود و همه ما باید کمک کنیم این س��ازمان 
به خوبی کارش را انجام دهد، البته معتقدیم نباید توقع 
داش��ت با تشکیل این س��ازمان، همه مشکلات  موجود 

از بین برود.
ع��ارف با بی��ان اینک��ه کارهای بزرگی ب��رای رفع 
نات��رازی ان��رژی در حال انجام اس��ت، گفت: در بخش 
نات��رازی برق، در کنار کارهای پایه ای که صورت گرفته 
است، به سمت استفاده از انرژی خورشیدی رفته ایم تا 
مشکلی را که کمر صنعت  را در سال های اخیر شکسته 
است و هم ضرر عظیم و هم عدم النفع بسیاری را برای 

صنعت به وجود آورده است رفع کنیم.
وی با اشاره به اینکه برای رفع ناترازی ها در برنامه 
هفتم پیش��رفت احکام خوبی وجود دارد، گفت: البته با 
وجود روش های خوب باید به این مس��ئله توجه کنیم 

که منابع مورد نیاز چگونه باید تأمین شود.

 برنامه بلندمدت تدوین کنیم
معاون اول رئیس جمهوری با بیان اینکه انتظار این 
است که یک برنامه چهار ساله با شاخص های مشخص 
تدوین ش��ود، گفت:  افزون بر این، طرح های توسعه ای 
در وزارت نف��ت باید عملیاتی ش��ود، بوروکراس��ی باید 
از بی��ن ب��رود و این نیاز، بیش از هم��ه در وزارت نفت 

احساس می شود.
ع��ارف با تأکید بر اینکه اهداف برنامه هفتم را یک 
سطح جلوتر بکشید تا به این اهداف زودتر دست ییابیم 
و بر میدان های مشترک، همچنین فشارافزایی جدی تر 
فعالی��ت کنید، ادامه داد: جم��ع آوری گازهای همراه از 
جهت محیط زیستی بسیار مهم است و در این نشست 
گزارش بس��یار خوبی درباره آن ارائه ش��د که باید این 

موضوع با جدیت پیگیری شود.
وی با تأکید بر حضور نیروی انسانی تحصیل کرده، 
ب��ا تجرب��ه و علاقه مند به کش��ور در وزارت نفت گفت: 
خوشبختانه بیشتر ایرانیان در کشورمان در کار متعصب 
هس��تند و ما باید حداقل ها  را برایش��ان تأمین کنیم و 
راهب��ردی  ک��ه در این زمینه باید به کار گرفته ش��ود 
این است که در همراهی با انجمن های علمی، نیروهای 
کیف��ی حتی بیش از نیاز بخ��ش دولتی در بخش های 

مختلف تربیت شود.
 احیای برند معتبر دانش�گاه صنعت نفت 

آبادان
مع��اون اول رئیس جمه��وری با بی��ان اینکه حتی 
متخصصان و دانشمندانی که از ایران مهاجرت کرده اند 
نیز همچن��ان به وطن علاقه دارند و بای��د از توان آنها 
اس��تفاده ش��ود، اظهار کرد: آنها اغلب با ش��رکت های 
دانش بنی��ان و »های ت��ک« فعال در ای��ران در ارتباط 

هستند، به ایران رفت و آمد و خدمت می کنند.
عارف با بیان اینکه در س��ال های نخس��ت تأسیس 
دانش��گاه صنعت نفت آبادان، دانشجویان ممتاز از میان 
دانش��گاه های معتبری مانند فن��ی تهران، صنعت نفت 
آبادان، دانش��گاه شریف و گاهی دانش��گاه شیراز یکی 
را انتخاب می کردند، تصری��ح کرد: باید تلاش کنیم تا 
این جایگاه احیا ش��ود و به نقطه ای برسیم که نخبگان 
دانش��گاهی با انگی��زه و علاقه به این دانش��گاه جذب 
 ش��وند و به صنعت نفت احس��اس تعلق و تعهد داشته 

باشند.

ذبیح الله اصغری - خبرنگار آفرینش 
 با هدف تس��هیل ارتباط مس��تقیم مس��ئولان ب��ا مردم، میز خدم��ت ادارات، 
دس��تگاه ها و نهادهای شهرس��تان رباط کریم در حاش��یه برگ��زاری نماز جمعه در 

مصلی این شهرستان برپا شد.
دکتر اله یاری ش��هردار رباط کریم به همراه اعضای شورای اسلامی و جمعی از 
معاونین و مدیران ش��هرداری در این میز خدمت حضور یافت و به صورت مستقیم 

به سوالات و درخواست های شهروندان پاسخ داد.
ش��هردار رباط کری��م در گفت وگو با خبرنگار آفرینش ضم��ن تاکید بر اهمیت 
ارتباط چهره به چهره با مردم، اظهار داشت: »میز خدمت فرصتی است تا شهروندان 
بتوانند مش��کلات و پیش��نهادهای خود را به صورت مستقیم با مسئولان در میان 

بگذارند و ما نیز بتوانیم به صورت عینی به مطالبات آن ها رسیدگی کنیم.
وی افزود: »برگزاری چنین میز خدمت هایی به صورت مس��تمر در دستور کار 
شهرداری قرار خواهد گرفت تا بتوانیم هر چه بیشتر به تعامل سازنده با شهروندان 

بپردازیم.
لازم به ذکر است که در این میز خدمت علاوه بر شهردار و مدیران شهرداری، 
نمایندگانی از دیگر دستگاه های اجرایی شهرستان نیز حضور داشتند و به سوالات 

شهروندان پاسخ دادند.

 
بوستان عسگری رباط کریم؛ یادگاری از محیط بانی 

که ناتمام ماند
 در مراس��می با حضور دکتر اله یاری شهردار رباط کریم، بوستان زنده یاد محمد 
عس��گری، فعال محیط زیست، به بهره برداری رس��ید. این بوستان که در زمینی به 
مساحت یک هکتار احداث شده، یادآور تلاش های این محیط بان جوان برای حفظ 

محیط زیست است.
دکتر اله یاری در این مراسم با تاکید بر اهمیت حفظ محیط زیست، اظهار داشت: 
»پروژه توسعه و ساماندهی بوستان عسگری یکی از پروژه های ارزشمند شهری است 
که به همت شورا و شهرداری از محل بودجه های جاری اجرا شده است. هدف ما از 
ایجاد این بوس��تان، گرامی داشت یاد و نام محمد عسگری و همچنین فراهم کردن 

فضایی برای فعالیت های زیست محیطی است.«
شهردار رباط کریم افزود: »محمد عسگری در طول زندگی کوتاه خود، تلاش های 
فراوانی برای حفظ محیط زیست رباط کریم انجام داد. او با کاشت بیش از ۵۰۰ نهال 
از جنس زیتون تلخ، کاج تهران و افرا، قدم مهمی در جهت بهبود فضای سبز شهر 

برداشت.«
ب��ه گفت��ه ی دکت��ر اله یاری: »ام��روز رس��الت کنش��گران اجتماع��ی، فعالان 
زیست محیطی و رسانه ای تلنگر و یادآوری در حوزه محیط زیست است و انشالله این 

محیط فضایی برای توجه بیش از پیش و دغدغه مندی در این حوزه باشد.«
ش��ایان ذکر اس��ت که محمد عس��گری، متولد ۱۳۷۳، در زمان تدوین رساله 
دکترای خود در رشته محیط زیست و جنگلداری در دانشگاه تهران به دلیل بیماری 

دار فانی را وداع گفت.
در ای��ن مراس��م همچنی��ن از تلاش ه��ای محمد عس��گری در ح��وزه محیط 
 زیس��ت تجلیل ش��د و بر ل��زوم ترویج فرهنگ حفاظ��ت از محیط زیس��ت تاکید 

شد.
  

افتتاح دو پروژه مهم در رباط کریم؛ گامی در راستای 
توسعه ورزش و محیط زیست

در مراسمی با حضور جمعی از مسئولان و شهروندان برگزار شد، دو پروژه مهم 
عمرانی و زیست محیطی در شهرستان رباط کریم به بهره برداری رسید.

اولین پروژه، پایگاه قهرمانی و اس��تعدادیابی کاراته اس��تان تهران اس��ت که با 

هدف توس��عه ورزش قهرمانی و ایجاد فرصت های برابر برای جوانان در این رش��ته 
راه اندازی شده است.

دومین پروژه نیز بهس��ازی و توسعه بوستان زنده یاد محمد عسگری است. این 
بوستان به مساحت یک هکتار، به عنوان یادگاری از این فعال محیط زیست، با هدف 
ترویج فرهنگ حفاظت از محیط زیست و ایجاد فضایی مناسب برای تفریح و ورزش 

شهروندان، بهسازی شده است.
دکتر آقاعلیخانی فرماندار رباط کریم در این مراس��م با ابراز خرسندی از افتتاح 
این دو پروژه، بر اهمیت توسعه زیرساخت های ورزشی و محیط زیستی در شهرستان 
تاکید کرد. وی همچنین از تلاش های ش��هرداری و شورای اسلامی شهر رباط کریم 

در این زمینه قدردانی کرد.
دکتر اله یاری ش��هردار رباط کریم نیز در سخنانی، به تشریح ویژگی های این دو 
پروژه پرداخت و گفت: »افتتاح پایگاه قهرمانی کاراته و بهس��ازی بوس��تان عسگری 
گامی مهم در راستای ارتقای سطح زندگی شهروندان و تحقق اهداف توسعه پایدار 

شهرستان است.«
لازم به ذکر است که در این مراسم، خانواده محترم مرحوم محمد عسگری نیز 
حضور داشتند و از زحمات مسئولان در جهت احداث این بوستان به نام فرزندشان 

تشکر و قدردانی کردند.

برپایی میز خدمت در رباط کریم؛ شهردار و مدیران در جمع شهروندان


